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PROTOKÓŁ NR XII.2019 

z przebiegu XII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 26 września 2019 r. 

 

 

XII sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa 

Powiatowego w Zielonej Górze. 

W obradach sesji uczestniczyło 18 radnych, co stanowi kworum zdolne 

do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu nr XII.2019 . 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście. 

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 

o godz. 1305 otworzył XII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 

wszystkich zgromadzonych.  

Przewodniczący Rady złożył podziękowania radnej Aleksandrze Szubert, 

Sekretarz Ewie Seremak i Wójtowi Gminy Bojadła, Krzysztofowi Goli za 

zorganizowanie dożynek na bardzo wysokim poziomie. 

 

Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 

oraz niezbędne materiały i projekty uchwał w ustawowych terminach. Zarząd 

przedstawiła autopoprawki do wieloletniej prognozy finansowej powiatu lata 

2019-2025, zmian w budżecie i Strategii powiatu. 

Poinformował o otrzymaniu promesy na remont mostu. 

Adam Jaskulski spytał o termin debaty drogowej. 

Mirosław Andrasiak  oznajmił, iż Zarząd jest gotowy do debaty. 

Edwin Łazicki stwierdził, że zostanie zorganizowana w 1. dogodnym 

terminie. 

Porządek obrad o poniższej treści Rada przyjęła jednogłośnie, „ZA”. 

 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie XII Sesji Rady Powiatu. 

2. Przejęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu nr XI.2019 

4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 

7. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych oraz informacja 

o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania. 
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8. Wolne wnioski. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany wieloletniej prognozy finansowej, (druk 81); 

2) zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok; (druk 82); 

3) zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014 – 

2022” ; (druk 80); 

4) udzielenia pomocy finansowej Gminie Babimost (druk 83); 

5) udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Babimost, (druk 84); 

4. Wolne wnioski. 

5. Zamknięcie XII Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad 3. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Protokół jest dostępny na stronie 

internetowej BIP powiatu zielonogórskiego w zakładce Rada Powiatu, 

a papierowej wersji wyłożony przed sesją. Przypomniał również o możliwości 

wniesienia  uwag do projektu protokołu do biura rady przed dniem sesji.  

Protokół XI.2019 poddany pod głosowanie Rada przyjęła jednogłośnie. 

 

Ad 4. 

Mirosław Andrasiak, członek Zarządu przedstawił informację 

uzupełniającą z działań Zarządu w okresie międzysesyjnym.  

Adam Jaskulski zapytał czy na spotkaniu z Wojewodą Lubuskim 

w sprawie napraw, remontów dróg padło słowo „Świdnica. 

Mirosław Andrasiak zaprzeczył. 

Ad 5. 

Przewodniczący Rady w okresie od 31 sierpnia pełnił dyżury w biurze Rady, 

uczestniczyłem w posiedzeniach zarządu. Spotykałem się również 

z samorządowcami z naszego powiatu, Był z wizytami w powiatowych 

placówkach oświatowych, Spotkał się dyrektor szpitala w sprawie działalności 

szpitala,. 

Wziął udział uroczystościach powiatowych, w rozpoczęciu roku 

szkolnego, obchodach wybuchu II wojny światowej. 

Wiceprzewodnicząca Beata Zawada reprezentowała Radę na uroczych 

obchodach Dnia Wojska Polskiego w Zielonej Górze. 

Ryszard Górnicki powiedział, że Starosta pomimo zwolnienia lekarskiego 

uczestniczy w uroczystościach, jeździ samochodem służbowym. Spytał , co 

Przewodniczący Rady zrobił z ta wiedzą. 

Edwin Łazicki stwierdził, że Starosta nie uczestniczy w żadnych 

wydarzeniach. 

Ryszard Górnicki stwierdził, iż jest oszukiwanie kolegów, Rady , ZUS 

i podatników. Przewodniczący powinien zareagować, brak reakcji to 

przyzwolenie na takie działanie. 

Edwin Łazicki poprosił Starostę, by nie brał udziału w uroczystościach 

i nie korzystał z samochodu. 
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Ryszard Górnicki oznajmił, że chodzi o wykonywanie pracy na 

zwolnieniu, i należy to uregulować. 

Sławomir Kwietniowski poinformował, iż akty prawne regulują tę 

kwestię. Należy rozpatrywać każdy przypadek. 

Ryszard Górnicki: „Czy Starosta będąc na zwolnieniu lekarskim może 

pracować i pobierać wynagrodzenie z ZUS? Dowody są stronie powiatu.” 

 

Ad 6. 

 bezprzedmiotowy 

 

Ad 7. 

 Beata Zawad poinformowała, że składa interpelację i odczytała jej treść. 

(przekazała Przewodniczącemu i została poinformowana, iż jest to wniosek nie 

interpelacja). 

  

Ad 8. 

 Marek Bursztyn, radny Gminy Świdnica, mieszkaniec Radomii stwierdził, 

iż w Strategii Powiatu nie jest ujęte żadne zadanie na terenie Gminy Świdnica. 

W poprzedniej kadencji zrealizowano I etap drogi Radomia – Drzonów. 

Mieszkańcy Radomii mieli nadzieję na kontynuację  tego zadania. . Odbyły się 

spotkania z członkami Zarządu Powiatu, były rozmowy. Mieszkańcy odnieśli 

wrażenie, że prace będą kontynuowane. Gmina Świdnica zawsze była gotowa 

do współpracy. Obecny wójt jest również gotowy do partycypacji kosztów i jeśli 

II etap zostanie ujęty w Strategii, to gmina pokryje koszt przygotowania 

dokumentacji. Ponadto poruszył kwestie chodnika, którego remont był 

wielokrotnie wnioskowany do budżetu, były też uzgodnienia. Gmina miała 

zrobić wjazdy do posesji, wówczas powiat wykona chodnik. Gmina wywiązała 

się z umowy. Gmina Świdnica leży w powiecie zielonogórskim i potrzeby jej 

mieszkańców powinny być uwzględniane. 

 Adam Jaskulski oznajmił, że Gmina Świdnica od początku istnienia 

powiatu zderzała się z największą obojętności w zakresie remontów dróg, 

pomimo gotowości do współpracy. Wykonano wiele prac remontowych. 

Starosta Edwin Łazicki dokonał przeglądu wydatkowanych środków na 

poszczególne gminy i wyszło, że Świdnica jest „czarną owcą”. Drgnęło 

w ostatniej kadencji, gmina dołożyła ok 1 mln. Powinna być kontynuacja prac, 

bo jest ciągłość kadencji. Był jedynym samorządowcem, który bronił 

integralności powiatu. Poprosił o ujęci zadań na terenie Gminy Świdnica, sołtys 

Drzonowa ma pisemne zapewnienie dalszych prac, o dokończenie chodnika do 

PKP. Wyraził nadzieje na spełnienie obietnic. Podziękował Agnieszce 

Stelmasik, Dyrektor PZZD za wykonane prace. Debata powinna naświetlić stan 

obecny i wyznaczyć cele. 

 Ryszard Górnicki przypomniał o dobrej tradycji wykonywania prac przy 

współpracy z gminami. Ponownie poruszył problem parkingu przy PUP 

w Sulechowie. 
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 Marian Cygan spytał o przyczynę braku debaty. Zapytał o postępy 

w przygotowaniach do prac na drodze do Krzywańca. 

Jacek Gębicki podziękował i pogratulował zakończenie starań w sprawie 

mosty w Cigacicach. Trzy projekty zostały pozytywnie zaopiniowane i będą 

remonty z funduszu wojewody. 

Edwin Łazicki poinformował, iż w związku z remontem mostu 

w Cigacicach konieczna będzie sesja nadzwyczajna. 

 

Ad 9. 

 

Radni zapoznali się ze wszystkimi projektami  

 

1) Skarbnik omówiła autopoprawki. 

Ryszard Górnicki spytał czy jest pomysł na pokrycie deficytu i o wolne 

środki w budżecie. 

Skarbnik stwierdziła, że pokrycie deficytu jest planowane w chwili 

tworzenia budżetu, wysokości wolnych środków nie pamięta. 

Uchwałę Nr XII.81.2019 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

powiatu lata 2019-2025 radni przyjęli jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECI

W 

WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria nieobecna 

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   
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16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz    

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

2) Skarbnik przedstawiła autopoprawki. 

Uchwała Nr XII.82.2019 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECI

W 

WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria nieobecna 

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz    

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   
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3) Uchwała Nr XII.83.2019 w sprawie zmiany w „Strategii Rozwoju 

Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014-2022” przyjęta jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECI

W 

WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria nieobecna 

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz    

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

    

4) Skarbnik przedstawiła projekt. 

Mirosław Andrasiak udzielił wyjaśnień technicznych. 

Uchwałę Nr XII.84.2019 w sprawie w udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Babimost Rada przyjęła jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECI

W 

WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   
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2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria nieobecna 

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz    

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy nie głosował 

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

   

5)  Uchwałę Nr XII.85.2019 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie 

Babimost Rada przyjęła jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECI

W 

WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   
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7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty X   

9)  LOCH Leokadia Maria nieobecna 

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz    

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy nie głosował 

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

 

Ad 11. 

Mirosław Andrasiak poinformował, że po zmianach w prawie w zakresie 

inwestycji drogowych otworzyła się droga do powrotu realizacji inwestycji 

w Radomii. Były problemy techniczne, a teraz można na nowo zrobić 

dokumentację. Wójt Gminy Świdnica zadeklarował partycypacje w kosztach, 

czyli sfinansuje dokumentację projektową. Przypomniał, że prowadzone były 

rozmowy we wszystkich gminach, wójtowie deklarują chęć współpracy. Parking 

przy sulechowski urzędzie pracy ma skomplikowaną sytuację właścicielską, 

wspólnocie brak środków na remont.  Debata drogowa odbędzie się 

w przyszłym miesiącu. 

Mirosław Andrasiak w sprawie drogi do Krzywańca poinformował, iż do 

PZZD wpłynęło pismo z zakładu karnego, jeszcze Burmistrz zaopiniuje 

i wniosek można złożyć Wojewodzie Lubuskiemu. Most w Cigacicach ma 

obiecane zabezpieczenie finansowe, jest deklaracja Prezydenta Miasta Zielona 

Góra o pokryciu wkładu własnego i teraz rozpocznie się procedura przetargowa. 

Pozostają  do rozwiązania zawirowania prawne: właściciel – zarządca. Wyjaśnił 

zawiłości prawne. 

Ryszard Górnicki ponownie poprosił o choć doraźne prace na parkingu 

przy urzędzie pracy w Sulechowie. Stwierdził, iż środki na remont mostu 

powinny być przekazane powiatowi. 

Edwin Łazicki zaniepokoił się ewentualnie wyższym kosztem niż wynika 

z kosztorysu, kto dołoży. 
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Mirosław Andrasiak oznajmił, że Miasto Zielona Góra nie wyremontuje, 

musi zrobić to powiat i przejąć most z powrotem. 

Adam Jaskulski zwrócił uwagę na całkowite zaangażowanie PZZD 

w prace mostowe, na czym ucierpią inne roboty. 

Gabriela  Maciejewska powiedziała, że Gmina Sulechów powinna 

partycypować w kosztach remontu mostu. 

Aleksandra Szubert podziękowała dyrektor PZZD za wykonane prace na 

drodze 1024F Bojadła-Bełcze. 

 

Ad 12. 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XII Sesji Rady Powiatu 

Zielonogórskiego o godz. 1445. 

 

 

 

 

Protokolant       Przewodniczący 

              Rady Powiatu Zielonogórskiego 

         Jolanta Drygas     

                  Edwin Łazicki 

 


